



QK2127048

清華法學

TSINGHUA UNIVERSITY LAW JOURNAL

- 现实中的法律理由成立之判断标准：从“逻辑层面”深入 刘 星
- 法的渊源理论：视角、性质与任务 雷 磊
- 互联网广告屏蔽行为的效应分析及规制路径选择 杨 明

2021.4
双月刊

总第15卷 总第86期
ISSN 1673-9280 CN 11-5594/D



现实中的法律理由成立之判断标准：从“逻辑层面”深入	刘 星	· 5 ·
法的渊源理论：视角、性质与任务	雷 磊	· 23 ·
非指导性案例的“指导性”与案例指导制度的发展	杨知文	· 40 ·
法学交流的实践理论	朱明哲	· 57 ·
负有照护职责人员性侵罪的保护法益与犯罪类型	付立庆	· 72 ·
供应链金融背景下存货动态质押的疑点问题研究 ——以“民法典担保制度司法解释”第55条为中心	常鹏翱	· 87 ·
规范保护目的理论在违约损害赔偿中的适用 ——对可预见性规则的反思	徐建刚	· 105 ·
法定代表人越权行为的效力与责任承担 ——《民法典》第61条第2、3款解释论	迟 颖	· 121 ·
民法体系中的法人印章定位	殷秋实	· 140 ·
重构上市公司独董制度	曾 洋	· 156 ·
互联网广告屏蔽行为的效应分析及规制路径选择	杨 明	· 176 ·
民国初期的“杀尊亲属罪”考察	张一民	· 195 ·



CONTENTS

The Real Justifying Criteria for Legal Reasons: from the Perspective of “Logic”	<i>Liu Xing</i> · 5 ·
A Theory of Sources of Law: Perspective, Nature, and Task	<i>Lei Lei</i> · 23 ·
The “Guiding Function” of Non-guiding Cases and Development of Guiding Case System	<i>Yang Zhiwen</i> · 40 ·
A Practical Theory of Jurisprudential Communication	<i>Zhu Mingzhe</i> · 57 ·
The Protected Interest and Categories of the Crime for Sexual Assault by Person with Care Responsibilities	<i>Fu Liqing</i> · 72 ·
Dynamic Inventory Pledge in the Supply Chain Finance: Article 55 of the Judicial Interpretation for Guarantee System in China’s Civil Code	<i>Chang Pengao</i> · 87 ·
Application of the Theory of Protection Purpose for Contract Breaching Damages: Reflecting the Rules of Predictability	<i>Xu Jiangang</i> · 105 ·
The Validity and Liability of Legal Representative’s Unauthorized Action: Interpreting Article 61 (2) (3) of China’s Civil Code	<i>Chi Ying</i> · 121 ·
Corporate Seal in Civil Law System	<i>Yin Qiushi</i> · 140 ·
Reconstructing the Independent Director System	<i>Zeng Yang</i> · 156 ·
Regulating Internet Advertising Block	<i>Yang Ming</i> · 176 ·
The “Crime of Killing Elder Relative” in Early Republican China	<i>Zhang Yimin</i> · 195 ·

Translator

Tu Kai

獨立之精神
自由之思想

编辑出版 《清华法学》编辑部
100084, 清华大学明理楼 523 室
电 话 62795936
传 真 62786513

主管单位 中华人民共和国教育部
主办单位 清华大学
主 编 车丕照
网 址 <http://qhfx.cbpt.cnki.net>

国外发行 中国国际图书贸易总公司
国外征订代号 BM6985
国内订阅 《清华法学》编辑部
印刷单位 清华大学印刷厂

ISSN 1673-9280 CN 11-5594/D

万方数据

ISSN 1673-9280



9 771673 928144

定价: 30.00 元